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I brev af 28. oktober 2024 har udvalget efter ønske fra Mai Villadsen (EL) stillet 

mig følgende spørgsmål: 

L 1 spørgsmål 19 

 
Formålet med regeringens forslag til politisk prioriteret opgavebortfald og dermed 
nedlæggelse af årsværk må være at begrænse bøvlet, uddannelsessektoren op-
lever i forhold til f.eks. statslig kontrol og dokumentation. Gør det indtryk på mini-
steren, at alle rektorformænd for de tre sektorer på det videregående område, 
studenterorganisationer, faglige organisationer og arbejdsgiverorganisationer har 
udtrykt stor bekymring for bortfaldet af tilskuddet til Danmarks Evalueringsinstitut 
(EVA), og entydigt opfordrer til, at tilskuddet fastholdes? Der henvises til FIU alm. 
del – bilag 4. 

Svar 

 

Det er vigtigt for regeringen, at der prioriteres midler til den borgernære velfærd i 

kommuner og regioner, til sundhed og til den grønne omstilling.  

 

Det kræver politiske prioriteringer at løfte de dagsordener, og derfor har regerin-

gen med sit forslag til finanslov for 2025 præsenteret et oplæg til at fjerne statslig 

administration svarende til godt 1.000 årsværk i 2025 for at frigøre midler, der kan 

prioriteres anderledes.  

 

Selvom der med finanslovsforslaget lægges op til, at EVA ikke længere skal mod-

tage et fast tilskud fra Uddannelses- og Forskningsministeriet, så er det fortsat 

hensigten, at EVA skal kunne løse opgaver på det videregående uddannelsesom-

råde som indtægtsdækket virksomhed.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

11. november 2024 
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